
 
 

Skolebestyrelsen 2018/19 

 

Referat 

 

Skolebestyrelsesmøde(6)  

Onsdag d. 6. februar 2019 
19:00 – 21.00  
 

 
Mødested:    Personalestuen, Havrehedskolen – afd. Morud 

 

 
Mødedeltagere:  

 

Pia Skov Hansen (Skolebestyrelsesformand), Charlotte Ellemose Sonne, Jesper Hansen 
(Næstformand), Mads Kyed, Christina Nordenbæk, Mette Fugl Nicolaisen, Tina Kannegaard,  
Lene Bro, Rie Mortensen, Henriette Lorentzen, Mette Vestergaard, Allan Buchholt Høj, Kim Funk 
Johannessen 
 
Mødeleder: Mette Fugl Nicolaisen 
 
Elevrådsrepræsentanter: Liva Markvard Hansen 9.b (formand), Cecilie Møller Pedersen 8.b 
(Næstformand)  
 
 

Gæster:  
 

 

Møderække 2018 – 2019: Tirsdag 21.08 – Torsdag 27.09 – Tirsdag 06.11 – Mandag 03.12 – 2019 – 
Torsdag 10.01 – Onsdag 06.02 – Onsdag 06.03 – Mandag 01.04 – Onsdag 01.05 – Torsdag 06.06 

 

Punkt 43: Godkendelse af referat                                                                                                     5 min. 

Beslutningstema: Godkendelse af referat fra sidste skolebestyrelsesmøde 

Indstilling: At skolebestyrelsen godkender referat fra sidste møde. 

Sagsfremstilling:  

Beslutning:  

Bilag: Mødereferat SB 05 
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Punkt 44: Elevrådet                 5 min. 

Beslutningstema: Formand og næstformand fremlægger information fra elevrådets arbejde. 

Indstilling: At bestyrelsen orienteres og træffer afgørelse om videre tiltag.  

Sagsfremstilling:  

Følgende blev fremlagt fra elevrådet: 

Afd. Veflinge: 

Bænke i skolegård. Kan de renoveres eller udskiftes?  

 Svar fra ledelse: De gamle bænke i gården skal bortskaffes- alle de nye der står rundt omkring 
på udearealerne, må gerne flyttes. 

Afd. Morud: 

5. årgang: Har svært ved at nå låsen til borde på gangene – Kan de rykkes? 

 Svar fra ledelse: Teknik og Service kigger på udfordringen. 

Fælles drøftelse af Ny parkeringsplads, Skovvej: Det kan skabe problemer om morgenen, når mange 
skal sættes af samtidigt. Vi kender det fra den gamle parkeringsplads. Man skal være opmærksom  
på selve parkeringspladsen, når man bliver sat af.  

Hullerne i asfalten er underudbedring? Asfalten var lagt forkert- den manglende hældning gav 
regnvandsproblemer. 

En drøftelse af toiletter i udskolingen, der er ofte kø, eller man venter. 

Liva (elevrådsformand) orienterede om det netop afholdte Skolevalg. Her har 8.-og 9. årgang 
deltaget. Resultatet på Havrehedskolen blev: 

A - Socialdemokratiet 27 stemmer = 23% 
B - Radikale Venstre  6 stemmer = 5% 
C - Det Konservative Folkeparti 26 stemmer= 22% 
D - Nye Borgerlige 1 stemme = 1% 
F - Socialistisk Folkeparti 3 stemmer = 2% 
I - Liberal Alliance 8 stemmer = 7 % 
K - Kristendemokraterne 2 stemmer = 2% 
O - Dansk Folkeparti 18 stemmer = 15% 
V-  Venstre 19 stemmer = 16% 
Ø - Enhedslisten 4 stemmer = 3% 
Å - Alternativet 2 stemmer = 2% 
Blanke stemmer 2 stk = 2% 
 

Beslutning:  

Bilag: Referat fra sidste elevrådsmøde 
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Punkt 45: Orientering fra ledelsen                                                                              5 min.           

Beslutningstema: Orientering fra skoleledelsen 

Indstilling: At bestyrelsen tager orienteringen til efterretning, samt giver fremadrettet input. 

Sagsfremstilling: Møbler, Opsigelser – stillingsopslag, Masterplan 2 

Møbler: I uge 8 og 9 kommer personale- og undervisningsmøbler. Personalemøbler til alle tre 
matrikler. Der bliver lidt logistiske forstyrrelser- kortvarigt. SB: Personalemøblerne er i god stand, 
bør forsøges solgt. 

Nye elevborde og stole til 0.-6. afdeling Veflinge, samt 7. og 8. årgang afd. Morud. 

Kim Funk Johannessen orienterede om personaleændringer og stillingsopslag på Matematiklærer til 
afd. Veflinge: https://www.nordfynskommune.dk/Topmenu/Job/Ledige-stillinger/Engageret-og-
dygtig-matematikl%c3%a6rer-til-Havrehedskolen-(Afd,-d-,-Veflinge)-%e2%80%93-fast-stilling-
206030 

Masterplan 2 – intet nyt fra arkitekten 

Beslutning:     

Bilag:  

 

Punkt 46: Skolebestyrelsesarbejdet  

Skolebestyrelsesdøgnet 25 - 26. januar samt Skolebestyrelsesseminar 2019 – 2. februar, 
Fredericia           45 min 

Beslutningstema: Skolebestyrelsesarbejdet og Skole-hjemsamarbejde 

Indstilling: Videndeling – gruppen der deltager fortæller om de input de fik.  

Sagsfremstilling:  

1) Evaluering af skolebestyrelsesdøgnet 25/1-26/1. Hvad tog vi med os? 

2) Temaet for Skole og Forældres seminarer for skolebestyrelser i 2019 er fremtidens skole-hjem-
samarbejde og kort information om Aula. Pia Skov Hansen, Mette Fugl Nicolaisen, Rie Mortensen 
og Allan Buchholt Høj deltog fra Havrehedskolen.  

Beslutning:  

SB udtaler omkring bestyrelsesdøgnet. 

”Jeg synes jeg fik et rigtigt godt kendskab til mine nye bestyrelseskollegaer. Håbet var, at der var 
noget mere gruppearbejde- det har gjort det meget lettere at sidde rundt om bestyrelsesbordet” 

https://www.nordfynskommune.dk/Topmenu/Job/Ledige-stillinger/Engageret-og-dygtig-matematikl%c3%a6rer-til-Havrehedskolen-(Afd,-d-,-Veflinge)-%e2%80%93-fast-stilling-206030
https://www.nordfynskommune.dk/Topmenu/Job/Ledige-stillinger/Engageret-og-dygtig-matematikl%c3%a6rer-til-Havrehedskolen-(Afd,-d-,-Veflinge)-%e2%80%93-fast-stilling-206030
https://www.nordfynskommune.dk/Topmenu/Job/Ledige-stillinger/Engageret-og-dygtig-matematikl%c3%a6rer-til-Havrehedskolen-(Afd,-d-,-Veflinge)-%e2%80%93-fast-stilling-206030
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”Selve arrangementet fungerede fint- fredagen fungerede godt, men lørdagen kom ikke i dybden 
med snakken. Facilitator fra Skole & Forældre skuffede” 

”Dejligt at vi kom tættere på hinanden – fredagsdelen var rigtig god, godt gruppearbejde- lørdag var 
skuffende efter pausen- facilitator havde svært ved at læse gruppen, så det var en lidt sjov følelse at 
sidde med- så lørdag var både- / og” 

”Et hyggeligt døgn, godt med gruppearbejdet omkring kompetencer man havde med ind i SB. 
Lørdag startede ok- endte ikke så givende for mig.” 

”Det vindue vi åbnede for med visioner og mål var væsentligt- lørdagen blev ikke ”vildere”- kunne 
være dejligt med SB-møder med færre driftspunkter, flere visionspunkter. Måske skal temamøder 
laves i andre rammer.” 

”Facilitator skuffede ved at holde fast i programmet- ærgerligt, at flere af vores snakke blev kvalt. 
meget skuffende”.  

”Vi skulle være et sted, hvor vi kunne opleve hinanden- der skulle være en indholdsdel til de nye i 
bestyrelsen. At konsulenten ikke ”fanger os”- skyldes måske powerpoints i stort omfang.”  

”Det er væsentligt, at vi løfter os videre fra drift og over i udvikling- det kan vi sagtens få over og 
ligge på vores sædvanlige møder” 

”Temaer – på møderne - bør vi prioritere fremover”  

”Hvad gør vi så nu? Hvordan styrer vi processen videre? Selve skolebestyrelsesarbejdet at have 
vinkler på – hvordan skal vi prioritere?” 

Drøftelse.. 

 

2) Skolebestyrelsesseminar 2019. 

Rie Mortensen orienterede om skolebestyrelsesseminaret 2019 i Fredericia, temaet var fremtidens 
skole-hjemsamarbejde. Pia Skov Hansen, Mette Fugl Nicolaisen og Allan Buchholt Høj deltog 
ligeledes. Bøgeskovskolen præsenterede deres udviklingsprojekt ”Lær med familien”- heri blandt 
andet familieopgaver, ferniseringer. 

Link- video- https://www.youtube.com/watch?v=szU6mtlgEPQ 

En undervisningsmetode der understøtter skole-hjemsamarbejdet. 

Distancen ml. skole og forældre er efter reformen blevet større – relationerne og kendskabet er 
blevet svagere. Dette er et værktøj, hvor elementer vil kunne bruges i styrkelsen af skole- 
hjemsamarbejdet.  

Ferniseringer findes også enkelte steder/ i enkelte klasser på Havrehedskolen. 

Hvad vil vi med skole-hjemsamarbejdet? Hvordan kommer vi videre? Hvad lykkes vi med- egen 
praksis – en refleksion. 

http://skole-foraeldre.dk/lmf
https://www.youtube.com/watch?v=szU6mtlgEPQ


 
 

Skolebestyrelsen 2018/19 

Kunne starten være en refleksion over egen praksis – Temaaften om emnet på næste SB 

Maria Ørskov Akselvolls Phd – ”Samspil ml. skole og hjem” blev drøftet, denne udsendes til SB, 
derudover ”Lær med familien”-materiale. 

Vi overvejer et personligt forberedelsesspørgsmål til bestyrelsesmedlemmerne. 

Punktet sættes på SB07 

Bilag: 

 

Punkt 47: Justeringer af skolereformen – ny aftaletekst                               15   min. 

Beslutningstema: Folkeskolereformen 

Indstilling: Der er kommet ny aftaletekst / reformen er justeret. Vi prøver at få et overblik sammen. 

Sagsfremstilling: Forligskredsen er bl.a. blevet enige om at gøre skoleugen 2 1/4 klokketime kortere 
for de yngste elever. Partierne giver samtidig skolerne grønt lys til at gøre ugen op til to timer 
kortere for eleverne i 4.-9. klasse. Folkeskolen tilføres desuden et trecifret millionbeløb.  

Beslutning: 

Kim Funk Johannessen orienterede om den nyligt besluttede aftaletekst. 

Bilag: Aftaletekst  

 

 

Punkt 48: Den nye skolestruktur                         45 min. 

Beslutningstema: Den nye skolestruktur - evaluering 

Indstilling: At skolebestyrelsen drøfter de data der er blevet indsamlet. 

Sagsfremstilling: Forældre, elever og personale har besvaret spørgeskema / SurveyXact ( se 
udsendt mail fra Kim). Samt kvalitative fokusgruppeinterviews. Skolebestyrelsen har derudover 
afholdt dialogmøde med forældre. 

Beslutning: 

Skolebestyrelsen/forældrene har samlet input sammen fra dialogmøder og 
spørgeskemaundersøgelser.  

Co-teaching: Overordnet en god ting- et godt element, som både elever, forældre og elever oplever 
som meget positivt, om end omfanget er betydeligt mindre end hvad skolebestyrelsen initielt blev 
introduceret for. Co-teaching timer bør være læreruddannede og for så vidt muligt linjefagstimer.  
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SiB: SB: Dette delelement har været rodet- bør afskaffes. Afskaffes fra næste skoleår- også som 
følge af justeringer af folkeskolereformen. (kortere skoledag i indskoling) 

Bus-tider: Har ikke fungeret, og nogle børn kommer i klemme. Der er nogle udefrakommende 
rammer som der bør tages højde for. Dette får særfokus i næste skoleårs planlægning. 

USU-timer: Input fra dialogmødet og fra spørgeskemaerne har givet meget forskellige vinkler. Lige 
fra det meget positive, til det mere skeptisk/kritiske. Der har været stor forskel på hvorledes 
timerne er blevet brugt. Fordybelse? Læring? USU-timerne ligger samlet i en blok om ugen, hvilket 
gør den resterende del af ugen meget koncentreret. Mhp at sikre mere varieret skoledag ønsker 
skolebestyrelsen USU timerne spredt ud i løbet af ugen. Dette understøttes endvidere af den nye 
aftaletekst, hvor det beskrives at USU ikke må ligge som en ”ø” mere.  

Spisepause: Den samlede middagspause er reduceret fra 45 min til 40 min og flere børn har 
problemer med at nå at spise – hvilket der også blev givet udtryk for på dialogmødet. SB: Det er et 
must at børnene fremover har tid til at spise madpakken. 

Ledelse og medarbejdere drøfter udfordringen på afdelingsmøder. 

Når de endelige ressourcemodeller, beregninger er på plads, sammenfatter ledelsen information 
til forældre om undersøgelsens konsekvenser ift. næste skoleårs planlægning. 

Bilag: 

 

Punkt 49: Eventuelt                                          5   min.           

Beslutningstema: 

Indstilling: 

Sagsfremstilling:  

Beslutning:  

Bilag: 

 

 

Mødeleder næste gang: Rie Mortensen  

  


